
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 20 października 2022 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

Radni nieobecni: Tutak Bartłomiej 

Radni spóźnieni: Cech Roman, Badowski Krzysztof 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-3 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:06 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Seniorów Irena Jasińska poprosiła o odwołanie zajęć 26.10 w Gminnym Ośrodku 

Kultury, aby koło gospodyń wiejskich mogło zrealizować poczęstunek dla seniorów, w ramach 

wigilijnego spotkania. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski nie zgada się z odwołaniem zajęć w GOK-u. Powinno 

się ustalić dogodny termin dla wszystkich, aby nie odwoływać zajęć, które dobrze działają i są 

realizowane zgodnie z harmonogramem. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że termin należy ustalić z dyrektorką GOK-u, gdzie i kiedy 

ma odbyć się gotowanie. Wójt Gminy proponowała 29.10, zajęcia się nie odbywają, nie będzie kłopotu 

z kolizją terminów. Warto też przedyskutować z Panią Dyrektor pozostałe terminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski przystąpił do omawiania projektów uchwał. 

1) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowy Słupskiemu. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że zwiększenia wartości inwestycji 

przeznaczone jest na drogę powiatową do Dobieszewa. Od skrzyżowania we wsi, do mostku. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że dopłata do inwestycji jest także ze strony właścicieli 

farmy wiatrowej. Powiat i gmina ponoszą zwiększone koszty inwestycji po przetargu w wysokości 50%. 



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

2) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowy Słupskiemu. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt uchwały dotyczy zwiększenia 

wartości inwestycji na drogę powiatową ul. Skarszewska ul. Kościelna. W 2022 roku zabezpieczono 

125 tys. zł, na 2023 rok zaplanowane zostanie 218 491 zł. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

3) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVII/261/2021 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 26 października 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że nastąpi zmiany stosunku dofinansowania. 

Środki przeznaczone na inwestycję w Podwilczynie zostaną przesunięte na Dobieszewo, z uwagi na 

wzrost kosztów po ogłoszonym przetargu. Podwilczyn nie będzie realizowany w tym roku. 

Radny Marcin Olech zapytał czy zmniejszenie środków nie będzie kolidowało z realizacją zadania? 

Skarbnik Gminy Renata Paluch poinformowała, że finansowanie zostało uzgodnione z powiatem. 

Podjęto decyzję, że inwestycja w Podwilczynie nie zostanie  zrealizowana w tym roku, wobec tego nie 

wpłynie to na realizację inwestycji. W przyszłym roku temat tej inwestycji powróci. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 4   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Radny Rafał Knitter nie brał udziału w głosowaniu. 



Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poinformowała, że w ślad za tymi uchwałami powinny być 

dokonane zmiany w budżecie i w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jednakże z powodu ilości prac 

nie udało się przygotować projektów. Zostaną one przygotowane do czasu sesji. Po sporządzeniu 

projektów zostaną one przekazane radnym, w celu zapoznania się. 

4) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości oznaczonej 

nr ewidencyjnym 5/24, położonej w obrębie ewidencyjnym Gogolewo, Gmina Dębnica Kaszubska. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że projekt uchwały jest pokłosiem wybudowania sali 

gimnastycznej w Gogolewie. Zajęcia wychowania fizycznego odbywały się na salce zaadaptowanej na 

salę do ćwiczeń. W Gogolewie w latach 90-tych powstały bloki, które były obsługiwane przez wspólną 

kotłownię. Po zmianach gospodarczych uniemożliwiano utworzenie wspólnej kotłowni, każdy 

z mieszkańców samodzielnie instalował ogrzewanie. Budynki po kotłowni zaadaptowano na salkę. 

Rozważano dostosowanie budynku na lokale mieszkalne, ale byłoby to zbyt kosztowne, zbyt wiele 

zmian należałoby dokonać. Był pomysł z adaptacją na mieszkania, jednak koszty są zbyt wysokie. 

Radna Beata Sowińska poinformowała, że budynek nie nadaje się do adaptacji, jeżeli można to 

sprzedać, to warto skorzystać z takiej możliwości. Szkoda, aby budynki niszczały. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że przy sprzedaży nieruchomości 

należy wziąć pod uwagę to, aby nie powstała żadna uciążliwa działalność gospodarcza. W pobliżu są 

bloki mieszkalne. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że formuła sprzedaży zostanie przeanalizowana. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że nie można ograniczyć realizacji przedsięwzięć 

nowego właściciela bez ustanowionego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

O godz. 11:35 na posiedzenie dołączył radny Krzysztof Badowski. 

5) Projekt uchwały w sprawie zmiany „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 2022” 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że projekt uchwały zwiększa kwotę 

zaplanowaną na przeciwdziałanie alkoholizmowi na łączną kwotę 16.975,12 zł. Środki te pochodzą ze 

sprzedaży tzw. „małpek” i płatności podatku. 



Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 1  1 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

6) Projekt opinii w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowski poinformowała, że projekt opinii stanowi odpowiedź na pismo 

mieszkańca, który zwrócił się z pytaniem o planowanym terminem zajęcia się petycja przez Komisję 

Skarg, Wniosków i Petycji, a także na sesji Rady Gminy. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że droga w Dobrej jest już wykonana, zostały 

przeprowadzone niezbędne naprawy. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 2   

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

  

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że projekt uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów nie będzie przedmiotem obrad podczas sesji, ze 

względu na konieczność zaopiniowania treści uchwały przez Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego. Uchwała dotyczy regulaminu Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych tzw. 

„drugiego życia”. 

O godz. 11:41 na posiedzenie dołączył radny Roman Cech. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że na chwilę obecną brak jest możliwości 

odmówienia przyjęcia odpadów na PSZOK-u, gdyż ludzie oświadczają, że są naszymi mieszkańcami, 

mają złożoną deklarację na odpady i mają prawo przywieźć odpady. Jednakże są możliwości 

ograniczenia ich ilości przy odpadach wielkogabarytowych, zużytych oponach czy odpadach 

budowlanych. Należy ustalić ilość odpadów jaką mieszkańcy mogą oddać na PSZOK. 

W toku dyskusji ustalono, iż maksymalną ilość jaką mogą oddać mieszkańcy to 200 kg w przypadku 

odpadów wielkogabarytowych i budowalnych oraz 4 szt. opon, bez uwzględnienia zapisu o okazaniu 

dowodu rejestracyjnego. Ustalono także konieczność opracowania oświadczenia o oddaniu odpadów 

pochodzących z gospodarstwa domowego, tak aby uniknąć sytuacji, w której osoba przeprowadzająca 



remont oddaje odpady od ludzi spoza terenu. Zaproponowano, aby Zakład Gospodarki Komunalnej 

w Dębnicy Kaszubskiej świadczył usługi wynajmowania worków typu Big Bag na odpady budowlane. 

Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski poinformował, że do Rady Gminy wpłynęło 

pismo z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji dotyczące pozytywnej opinii Komisji Nazw 

Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych o zniesieniu urzędowych nazw miejscowości Gałęźnik, 

Łoźnik, Piaszki, Sulin i Zakłodno. Komisja ta zaproponowała zachowanie nazw tych miejscowości jako 

uroczysk – dawnych miejscowości. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że ze względów historycznych może dobrze byłoby 

utrzymać te miejscowości, jednakże może to zrodzić jakieś problemy. Skoro miejscowości nie istnieją, 

nie ma potrzeby zachowywać ich jako uroczysk. 

Radni poprali sugestię i postanowili, że nie będą zachowywać nazw miejscowości jako uroczysk – 

dawnych miejscowości. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że nie wszyscy radni zostali zaproszeni 

na uroczystość otwarcia nowej sali gimnastycznej w Gogolewie. Następnym razem dobrze byłoby 

zaprosić wszystkich radnych, aby mogli uczestniczyć w uroczystościach.  

Radny Mateusz Szerlowski poinformował, że Komisja Spraw Społecznych odwiedzała szkoły 

sprawdzając stan przygotowania jednostek do roku szkolnego. W trakcie tych wizyt 

ustalono/rozważono: 

- potrzebę zatrudnienia konserwatora w Zespole Szkolno-Przedszkolny w Dębnicy Kaszubskiej. Ekipa 

remontowa jest praktycznie codziennie wzywana, czy nie utrudnia to pracy – udzielono informacji, że 

konserwator nie będzie zatrudniony. Ekipa jest od tego, aby naprawiać/remontować. Na każde 

wezwanie odpowiadają. Są też prace lekkie, które mogą wykonać pracownicy, 

- w budynku Zespołu Szkół w Motarzynie znajduje się kotłownia, która zapewnia ogrzewanie dla 

budynku czerwonej szkoły, mieszkań socjalnych i izby regionalnej. Szkoła ponosi koszty ogrzewania – 

udzielono odpowiedzi, że mieszkańcy są obciążani według wyliczonych stawek przez szkołę. Dyrektor 

szkoły ma podpisane umowy z mieszkańcami na obciążanie kosztami ogrzewania. Za koszty 

ogrzewania świetlicy obciążana jest gmina, 

- fotowoltaika w Zespole Szkół w Motarzynie nie funkcjonuje od 2 miesięcy. Czy było to zgłaszane – 

udzielono odpowiedzi, że zostanie to sprawdzone, 

 - rozważyć zmianę wynajmowania sal sportowych dla mieszkańców, aby jakieś koszty zostały 

ponoszone przez mieszkańców – udzielono odpowiedzi, że bezpłatnie udostępniono salę dla 

mieszkańców. Aby móc obciążać kosztami udostępniania sali należy zmienić uchwałę. Kluby sportowe 

będą zwracać się o wyższe dotacje. Lepiej ograniczyć udostepnienie sali, aniżeli obciążać kosztami 

mieszkańców, 

- stan techniczny budynku Przedszkola w Budowie jest zły. Zalane sufity, dzielenie łazienki przez dzieci 

i nauczycieli, ubytki w kafelkach na podłodze stanowi problem – udzielono informacji, że szacowany 



koszt remontu budynku przedszkola wynosi 1,7 mln zł. Około 2018 roku zmieniły się przepisy p.poż., 

przez które trzeba było dostosować stare budynki do obecnych przepisów. W przedszkolu jest 

38 dzieci. Taniej będzie wybudować nowe przedszkole, aniżeli dostosować obecne. Rozważana jest 

adaptacja budynku Zespołu Szkół w Motarzynie do przyjęcia przedszkola, a w tym budynku 

zorganizować mieszkania gminne. Są to wstępne plany, na chwilę obecną jeszcze nie przeanalizowane. 

Ad. 4 

O godzinie 12:33 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 

 

Protokołowała: 

Emilia Konopka 

 

 

Obrady prowadził:  

Witold Leśniewski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 


